

၂၀၁၇ အောက်တိုဘာ ၃၁ ရက်

ရှမ်းတိုင်းရင်းသား ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်သူများကို အထောက်အပံ့ပေးရန် ဦးဇော်ဌေးမှ ကမ်းလှမ်းခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ ရှမ်းပြည် ဒုက္ခသည်များ ကော်မတီ (ထိုင်းနယ်စပ်) ၏ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်

နိုင်ငံတကာမှ အစိုးရမဟုတ်သည့် အဖွဲ့အစည်းများ၏ စားနပ်ရိက္ခာ အကူအညီ ဖြတ်တောက်ခြင်းခံခဲ့ရသည့် ရွှေ့ပြောင်း နေထိုင်ရသူ ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများအတွက် အကူအညီတောင်းခံလာပါက အစိုးရ၏ အမျိုးသား ပြန်လည် သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာနမှ ကူညီနိုင်ရန် ပြင်ဆင်ထားကြောင်း နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်ရုံး ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးဇော်ဌေးက သတင်းမီဒီယာများကို ပြောကြားလိုက်သည်ကို တွေ့ရပါသည်။

ဤအကြောင်းအရာနှင့် ပတ်သက်၍ မြန်မာနိုင်ငံအစိုးရက ရှမ်းပြည် ဒုက္ခသည်များ ကော်မတီ (ထိုင်းနယ်စပ်) သို့ တိုက်ရိုက် ဆက်သွယ်ခြင်း မရှိပါ။ ထို့အပြင် တိုင်းရင်းသားပြည်နယ်များအား လူဦးရေလျော့နည်းအောင် မြန်မာ့တပ်မတော်မှ စနစ်တကျ ဆက်လက်ဆင်နွှဲနေသည့် စစ်ဆင်ရေးအား အာရုံလွှဲပြောင်းစေသည့် အသွင်ဆောင်နေသောကြောင့် အဆိုပါကမ်းလှမ်းမှု မှန်ကန်ခြင်း ရှိမရှိ သံသယဖြစ်ရပါသည်။

ရွှေ့ပြောင်း နေထိုင်ကြရသည့် ရှမ်းတိုင်းရင်းသား အများစုသည် ၁၉၉၆-၁၉၉၈ ကာလ ရှမ်းပြည်နယ် အလယ်ပိုင်း ဒေသအတွင်း မြန်မာ့တပ်မတော်က အကြီးအကျယ် မြေလှန်ဖျက်ဆီးမှုများကြောင့် လူဦးရေ သုံးသိန်းထက်မနည်း ၎င်းတို့၏ အိမ်ယာများကို စွန့်ပစ်ကာ ထွက်ပြေးခဲ့ကြရပါသည်။ ရွာသားပေါင်း ရာနှင့်ချီ၍ ညှဉ်းပန်းနှိပ်စက်ခံရခြင်း၊ အသတ်ခံရခြင်း၊ အမေ့ပြုကျင့်ခံရခြင်းများလည်း ရှိခဲ့ပါသည်။ ကျေးရွာပေါင်း ၁၄၀၀ ခန့် အတင်းအဓမ္မ ပြောင်းရွှေ့ခြင်း ခံခဲ့ရပြီး အဆိုပါ ကျေးရွာအများစုသည် နှစ်ပေါင်းနှစ်ဆယ်ကြာ ယနေ့ထိတိုင် လူသူကင်းမဲ့နေရပါသည်။ မြေယာများကိုလည်း မြန်မာ့တပ်မတော် တပ်ဖွဲ့များက သိမ်းယူထားခြင်းကို ခံထားရပါသည်။

ယနေ့အချိန်အခါတွင် ကချင်ပြည်နယ်နှင့် ရှမ်းပြည်နယ်တွင် စစ်အင်အား အကြီးအကျယ်တိုးချဲ့ကာ ထိုးစစ်ဆင်နေစဉ် အတွင်းမှာပင် ရခိုင်ပြည်နယ်မြောက်ပိုင်းတွင် အလားတူ ကြောက်မက်ဖွယ်အဖြစ်ဆိုးများနှင့် ကြုံတွေ့ရပါသည်။ မြန်မာ့တပ်မတော်သည် လူမျိုးစုများ အပေါ် စနစ်တကျ ရက်စက်စွာ တုန့်ပြန်နေဆဲ ဖြစ်သော်လည်း မည်သို့သော အပြစ်ဒဏ်ခတ်ခြင်းကိုမှ ခံရခြင်း မရှိပေ။ ထို့ကြောင့် ရှမ်းပြည်နယ်နှင့် ထိုင်းနိုင်ငံ နယ်စပ်သို့ ရောက်ရှိနေသည့် ပြောင်းရွှေ့ နေထိုင်ကြရသူ ရှမ်းတိုင်းရင်းသား အသိုင်းအဝန်းအနေဖြင့် မိမိတို့ နေရင်းရပ်ရွာများသို့ မပြန်နိုင်ကြသေးခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

မြန်မာ့တပ်မတော်က စနစ်တကျ ဆက်လက်ကျူးလွန်နေသည့် ရာဇဝတ်မှုများနှင့် ပတ်သက်၍ မြန်မာနိုင်ငံအစိုးရက နှုတ်ဆိုတော်လှန်ခြင်းဖြင့် ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်ကြရသည့် ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများအား ကူညီမည်ဟူသော ကမ်းလှမ်းချက် ထွက်ပေါ်လာခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

“မြန်မာအစိုးရကနေ ပဋိပက္ခတွေကို နိုင်ငံရေးနည်းအရ ဖြေရှင်းနိုင်တာကိုပဲ ကျွန်တော်တို့ လိုချင်တာပါ။ မြန်မာစစ်တပ်တွေကို ကျွန်တော်တို့ ဒေသကနေ ဆုတ်သွားစေချင်တယ်။ စစ်ရေးနဲ့ နှိပ်စက်ညှဉ်းပန်းနေတာတွေကို ရပ်စေချင်တယ်။ ဒါတွေ ဖြစ်မလာသေးဘဲနဲ့တော့ ကျွန်တော်တို့ ရပ်ရွာကို ပြန်ဖို့ မဖြစ်နိုင်သေးပါဘူး” ဟု ကုန်းကျော် ဒုက္ခသည်စခန်းမှ ရှမ်းပြည် ဒုက္ခသည်များ ကော်မတီ (ထိုင်းနယ်စပ်) ဥက္ကဋ္ဌဖြစ်သူ စိုင်းလျန်း က ပြောပါသည်။

ရှမ်းပြည်ဒုက္ခသည်များကော်မတီ (ထိုင်းနယ်စပ်) အနေဖြင့် ယခင်တစ်ခါက ထုတ်ပြန်ထားသည့် အရေးပေါ်တောင်းပန်လွှာ အတိုင်း ရှမ်းတိုင်းရင်းသား ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်ရသူများနှင့် ဒုက္ခသည်များ မိမိတို့ နေရင်းဒေသသို့ လုံခြုံမှုရှိရှိ၊ ဂုဏ်သိက္ခာရှိရှိဖြင့် မိမိတို့ဆန္ဒ အလျောက် ပြန်နိုင်သည့် အချိန်ကာလအထိ နိုင်ငံတကာအသိုင်းအဝိုင်း အနေဖြင့် တိုက်ရိုက် အကူအညီများကို ဆက်လက်ပေးသွားပါရန် ထပ်လောင်းတောင်းဆိုအပ်ပါသည်။

ရှမ်းပြည်နယ်နှင့် ထိုင်းနိုင်ငံ နယ်စပ်ရှိ ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်သူ စခန်းများနှင့် ဒုက္ခသည်စခန်းများတွင် နေထိုင်သူ လူဦးရေ ၆,၀၀၀ ကျော် အတွက် စားနပ်ရိက္ခာအကူအညီများကို နိုင်ငံတကာအလှူရှင်များက ၂၀၁၇ အောက်တိုဘာလမှ စတင် ဖြတ်တောက်လိုက်ပြီ ဖြစ်ပါသည်။

ဆက်သွယ်ရန်-

(၁) စိုင်းလျန်း၊ +66 (0) 86 188 9827

(၂) စိုင်းပိန်း၊ +66 (0) 82 181 4891

ရှမ်းဒုက္ခသည်များ၏ အခြေအနေနှင့် ပတ်သက်၍ ရှမ်းပြည်ဒုက္ခသည်များကော်မတီ (ထိုင်းနယ်စပ်) ၏ အရေးပေါ်
တောင်းပန်လွှာနှင့် ရှမ်းလူ့အခွင့်အရေးမဏ္ဍိုင် ၏ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်များ (၂၀၁၇ ဩဂုတ် ၃၀ ရက်) ကို
<http://bit.ly/2zZUpRE> တွင် ဝင်ရောက် ကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်။